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Slovo starosty Obsah

Vážení sousedé, milí přátelé,
tentokráte se budu v tomto sloupku mimořádně věnovat 
nejen naší městské části, ale i celopražské samosprávě. Te-
prve před několika dny totiž byla po rekordně dlouhé době 
od konání voleb zvolena nová pražská rada. Konečně. Proč 
je právě toto důležitá informace pro nás, občany Čakovic, 
Miškovic a Třeboradic?

Způsob správy veřejných financí je v Praze nastaven 
dvoustupňově. To znamená, že výnos daní, který je určen 
obcím (resp. podíl na výnosu sdílených daní), nejde přímo 

do pražských městských částí, jako je tomu například u našich sousedů třeba v Hovor-
čovicích či ve Veleni, ale většina tohoto výnosu zůstává v pražském rozpočtu – měst-
ské části dostávají dlouhodobě necelých 10 % tohoto výnosu. A právě proto je pro nás 
mimořádně důležitá dobrá spolupráce s Prahou, protože řadu projektů musíme řešit 
z „pražské“ části veřejných financí, nikoliv tedy z té menší „čakovické“ části. Právě pro 
naše letošní velké projekty, jako je například dostavba školského kampusu, lávka na 
Havraňáku nebo rekonstrukce objektu sýpky, je pro nás klíčové mít na „velké“ pražské 
radnici dobré partnery.

Věřím, že se opět podaří nastavit tuto spolupráci efektivně a že i přes těžší ekono-
mické podmínky dokážeme dokončit i zahájit užitečné projekty, které zlepší naše živo-
ty. Spolupráce s městem a zejména s gesčním radním pro dopravu je pro nás nezbytná 
i z důvodu realizace některých velkých dopravních projektů.  Jde o zkapacitnění Kos-
telecké, rozvoj železnice, výstavbu tramvaje do Čakovic, budoucí přípravu metra a dal-
ší projekty. V ostatních tematických oblastech je nutnost úzké spolupráce samozřejmě 
neméně důležitá.

Přeji vám krásný zbytek zimy.
S úctou váš starosta

Jiří Vintiška
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Aktuálně z radnice /// Aktuálně z radnice ///

Zprávy z Rady MČ Praha-Čakovice

Návrh rozpočtu na rok 2023
Rada se seznámila s návrhem rozpočtu 
pro rok 2023 a doporučuje Zastupitel-
stvu návrh schválit.

Oprava vozidla Multicara
Předmětem oprav byla diagnostika mo-
toru, výměna snímače AdBlue, kontrola 
a odvzdušnění brzd, geometrie kol před-
ní nápravy. Zároveň proběhla i pravidel-
ná servisní prohlídka vozidla.

Žádost o stanovisko k úplatnému 
nabytí pozemků v obci Praha, k. ú. 
Čakovice
Magistrát hlavního města Prahy zaslal žá-
dost o stanovisko k úplatnému nabytí po-
zemků. Městská část Praha‑Čakovice žá-

dosti vyhověla. Předmětné pozemky parc. 
č. 1572/30, 1572/31, 1572/33 a 1572/8 
o celkové výměře 4287 m2 budou využity 
k vybudování P + R parkoviště.

Žádost o schválení cenové nabídky na 
zpracování projektové dokumentace 
výstavby venkovního osvětlení 
nově budovaných zastávek vlečky 
v Čakovicích
Rada schválila cenovou nabídku firmy 
Elektroline, a. s., ve výši 84 tisíc korun 
bez DPH na vypracování projektové do-
kumentace osvětlení nově zřizovaných 
nástupišť na bývalé vlečce cukrovaru, a to 
jak na jejím začátku u nádraží Čakovice 
„Severní nástupiště“, tak i na konci vlečky 
před jejím zarážedlem „Zámecký park“.

Žádost o poskytnutí dotace 
z investiční rezervy pro MČ 
v rozpočtu hl. m. Prahy na rok 2023
Rada schválila žádosti o poskytnutí do-
tací z investiční rezervy pro MČ Praha-
‑Čakovice v rozpočtu hl. m. Prahy na rok 
2023. Týká se tří velkých projektů, a to 
dostavby budov B1, B2 a C ZŠ Dr. Edvar-
da Beneše, Zdravotnického a sociálního 
domu Petříkova a Komunitního centra – 
sýpka Čakovice.

Kompletní zápisy z Rady naleznete 
na internetových stránkách
https://cakovice.cz/Zapisy‑z‑jednani-
‑Rady‑MC nebo v listinné podobě na po-
datelně úřadu. 
///

Na svých pravidelných zasedáních Rada městské části Praha‑Čakovice 
projednala 48 bodů jednání. Vybíráme pro vás některé z nich.
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„Máme štěstí, že naše městská část Pra-
ha‑Čakovice se řadí mezi nejbezpečnější, 
což ovšem neznamená, že je zde zcela 
nulová kriminalita,“ informuje první 
místostarosta Alexander Lochman.

Aby se v Čakovicích, Miškovicích a Tře-
boradicích co nejvíce zamezilo páchání 
trestné činnosti, byla zajištěna bezpeč-
nost občanů a ochrana jejich majetků, 
rozhodla se městská část Praha‑Čakovice 
zřídit na svém území kamerový systém. 
Vycházela z podnětů občanů a také z po-
žadavků Policie ČR, která mimo jiné po-
užívá kamerové nahrávky k vysledování 
odcizených vozidel.

„Nově vytvořený kamerový systém 
nebude sloužit jen našim občanům, ale 

i celé Praze, protože pachatele, který 
odcizil vozidlo například v centru měs-
ta, kamery na pražských komunikacích 
zaznamenají, avšak v naší městské čás-
ti se dostane delikvent z jejich dosahu, 
a tak se policii ztrácí. Projekt kamerové-
ho systému připravujeme dlouhodobě, 
a to i na základě žádosti orgánů činných 
v trestním řízení,“ doplňuje Alexander 
Lochman, který stál u zrodu projektu.

Kamery budou umístěny na sloupech 
veřejného osvětlení. Jejich instalace, kte-
rou povolila Technologie hlavního měs-
ta Prahy, bude probíhat ve dvou až třech 
etapách. Nyní se připravuje první, která 
je nejsložitější, jelikož vyžaduje vytvoře-
ní potřebného softwaru a hardwaru tak, 

aby byl kompatibilní s pražským kame-
rovým systémem. Díky těmto skutečnos-
tem je také finančně náročnější. Jedná se 
o počáteční investici ve výši 2 milionů ko-
run, která je hrazena z rozpočtu MČ Pra-
ha‑Čakovice.

„Momentálně bude montáž kamer 
probíhat na třech vytipovaných místech, 
později budou umístěny na všech pří-
jezdových komunikacích,“ uvádí Martin 
Slavík místostarosta pro bezpečnost. Na 
území městské části se bude počet roz-
místěných kamer zvyšovat, a to na zákla-
dě analýzy vypracované přímo městskou 
částí, doporučení Policie ČR a městské 
policie. Určitě se však počítá s monitorin-
gem venkovních prostorů typu dětských 
hřišť, mateřských škol a škol.

„Kamerový systém bude obsluhovat 
a používat pouze místní oddělení Policie 
ČR. Zároveň bude nakládat i s kamerový-
mi záznamy, které budou také zpřístup-
něny Městské policii Praha 9,“ informuje 
Martin Slavík. Manipulace s kamerovými 
záznamy bude probíhat pouze v soula-
du se zákonnými normami a s aktuálním 
zněním zákona o ochraně osobních úda-
jů (GDPR).

S cílem ochrany osob, majetku, veřej-
ného pořádku, prevence proti vandalis-
mu, odhalování a postihu trestné činnosti 
již využívají kamerový systém také neda-
leké obce, jako jsou například Mratín, Lí-
beznice či Hovorčovice. ///

Michaela Šimůnková

V boji proti kriminalitě 
pomůže Čakovicím nový 
kamerový systém
Bohužel někteří z vás zažili nezáviděníhodnou situaci, kdy vám 
byl vykraden nebo odcizen automobil. V hledáčku zlodějů jsou 
také byty, sklepy a podzemní garáže. Naštěstí tyto kriminální jevy 
nejsou v naší městské části v porovnání s ostatními pražskými 
obvody tak časté.
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Zabijačkový jarmark
V sobotu 14. ledna se v Miškovicích 
konal první ročník Zabijačkového jar-
marku, a tak si všichni pochutnávali na 
jitrnicích, jelítkách, ovarech a jiných 
zabijačkových dobrotách v prostoru 
venkovní zahrádky hostince Pod Vrbou 
a v okolí cyklostezky Svěceného. Nechy-
běla ani zábava pro děti a dospělé. Mohli 
společně vyrábět jitrnice nebo se vydat 
na dětskou stezku řezníčka Krkovičky. 
Pro děti byla přímo v hostinci připrave-
na tvořivá dílnička. Malí návštěvníci byli 
také nadšení ze zvířátek z farmy Miško-
vice. A protože zabijačkové hody nebýva-
jí jen o hodokvasu, ale i o veselí a dobré 
náladě, večer zatančili baráčníci z Vinoře 
a zahrála hudební skupina Dodo Band 
III s čakovickým veterinářem Tomášem 
Šťastným. Vydařenou akci organizoval 
spolek MIŠKUS, který děkuje za krásné 
fotografie ADC NET. Zároveň také děku-
je řezníkům z Made Group, a. s., městské 
části Praha‑Čakovice, Domškolákům za 
bukem a Centru ekologické výchovy – 
farma Miškovice za spolupráci. Také dě-
kuje všem návštěvníkům – a nebylo jich 
málo, že se přišli dobře najíst a výborně 
se bavit. ///

Michaela Šimůnková

Pohádkový les
Zámecký park se 22. ledna proměnil 
v zakletou říši plnou pohádkových by-
tostí a zvířátek. Za silného sněžení pl-
nilo celkem 198 dětí úkoly na osmi sta-
novištích, kde na ně čekali lesní skřítek 
Mecháček, hadí královna, mravenec, 
květinová rusalka, hastrmánek, světlu-
ška, vraní skřet a víla Peřejka. Po absol-
vování kilometrového okruhu a splnění 
úkolů si děti vyzvedly zaslouženou od-
měnu z truhly u stromu splněných přání. 
Všichni se výborně bavili, a to nejen malí 
soutěžící, ale i jejich rodiče. Nadšeným 
dětem se nechtělo jít vůbec domů, a tak 
se ještě věnovaly zimním radovánkám 
na kopci za čakovickým zámkem a jejich 
doprovodu nezbylo nic jiného než se za-
hřát u stánku s teplými nápoji. Lednovou 
zážitkovou akci pro děti již tradičně v Ča-
kovicích pořádá společnost Velká dobro-
družství, s. r. o. ///

Michaela Šimůnková
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Foto: Lukáš Navrátil

Bylo /// U nás

Sídlo a adresa ÚMČ:
Úřad městské části 
Praha ‑Čakovice
nám. 25. března 121/1
196 00, Praha ‑Čakovice
Telefon: 283 061 419
info@cakovice.cz
mestska.cast@cakovice.cz
www.cakovice.cz

Datová schránka:
ID: 3pybpw9
IČ: 00231291

Bankovní spojení: 
Česká spořitelna, a. s., 
č. ú.: 27–2000922389/0800

Otevírací doba 
Podatelna:
pondělí 8–12, 13–17
úterý 8–12, 13–16
středa 8–12, 13–16
čtvrtek 8–12, 13–16
pátek 8–12

Mimo úřední hodiny 
pro veřejnost je možné 
kontaktovat pracovníky 
příslušných odborů 
telefonicky nebo e‑mailem.

Pokladna, odbory:
nám. 25. března 121/1
pondělí 8–12, 13–17
úterý po tel. domluvě
středa 8–12, 13–16
čtvrtek po tel. domluvě
pátek po tel. domluvě

Telefon: 283 061 419

Mimo úřední hodiny 
pro veřejnost je možné 
kontaktovat pracovníky 
příslušných odborů 
telefonicky nebo e‑mailem.

Kontakty /// 

Projekt Zahrádky Třeboradice bude re-
alizován na pozemcích o výměře necelé 
4 hektary, které budou rozparcelovány 
na 56 oplocených zahrádek o velikosti 
400 až 600 m2. V projektu se počítá také 
s parkovacími návštěvnickými místy 
a s centrálním společným prostorem, ve 
kterém jsou zakomponovány například 
ohniště, dětské hřiště a pobytová louka.

Součástí jednotlivých zahrádek budou 
dřevěné rekreační chatky se sedlovými 
střechami, s pobytovými terasami a s pů-
dorysnými rozměry maximálně 5 krát 7 
metrů, které jsou navrženy ve dvou varian-
tách, a to buď přízemní, nebo s patrem na 
spaní. Budou umístěny s ohledem na ori-
entaci vůči světovým stranám a na zacho-
vání určité míry soukromí svých uživatelů.

Na předmětných pozemcích budou vy-
budovány: nová trafostanice, elektropilí-
ře, nový vnitroareálový vodovod včetně 
přípojek, jímky na odpadní vodu, areálo-
vé osvětlení. Je zde vyřešeno i nakládání 
s dešťovými vodami. V celém areálu bude 
platit osadní řád.

Pro zajištění příjezdu do nové lokality 
zahrádek bude využita stávající komuni-

kace, která ústí v ulici Za Tratí. Předmě-
tem projektové dokumentace je také její 
rekonstrukce. Je navržena pouze jako 
jednopruhová obousměrná silnice s vý-
hybnami, protože majetkoprávní vztahy 
zatím nedovolují realizaci dvoupruho-
vé. Investorem záměru je společnost Za-
hrádky Třeboradice, s. r. o.

„Jedná se o projekt, který je plně v sou-
ladu s územním plánem. Jsem rád, že 
v městské části Praha‑Čakovice vznikne 
vkusná zahrádkářská a zároveň rekre-
ační lokalita, po které na radnici dlou-
hodobě zaznamenáváme velkou poptáv-
ku ze strany čakovických občanů. Proto 
jsme po vzájemné dohodě s investorem 
do smlouvy o spolupráci zakotvili upřed-
nostnění zájemců z naší městské části, 
kteří si chtějí pořídit zahrádku,“ doplňu-
je první místostarosta s kompetencí pro 
územní rozvoj Alexander Lochman.

Realizace projektu by měla začít bě-
hem letošního roku a její dokončení je 
plánováno na rok 2024. 

Více informací o projektu můžete najít 
na www.cakovice‑zitra.cz. ///

Michaela Šimůnková

Konkrétně se jedná o prostor mezi uli-
cemi Podle Sadů a Pod Návsí vedle sadů 
Husitské revoluce, které většina z vás 
nazývá nejinak než Husův park. Původ-
ně pouze travnatá plocha je doplněna 
dvěma záhony s trvalkami, cibulovinami 
a keřovými prvky. Na jaře zde přibydou 
ještě pivoňky různých barev, které ná-
vštěvníky jistě okouzlí svým krásným 
vzhledem a příjemnou vůní.

Prostor doplňují dvě lípy menšího 
vzrůstu. Jejich barevné větve v zimním 
období jistě rozveselí okolí. Jsou zde vy-
sazeny také dvě ovocné jabloně, které 
tvoří pomyslný přechod k sousednímu 
pozemku, kde se nachází již jedna vzrost-
lá jabloň. Nově upravenou plochu vkusně 
doplňují ještě dvě okrasné jabloně. Na již 
založeném kruhovém prostranství, které 
je navrženo s mlatovým povrchem, bude 
po jeho dokončení na jaře umístěno pět 
betonových sedátek. Materiálově budou 
mírně navazovat na betonové prvky mo-
biliáře sousedního parku.

„Cílem bylo vytvořit odpočinkové mís-
to k posezení, které bude respektovat 
historické jádro obce, navazovat na blíz-
ký Husův park a na výstavní prostor s pi-
voňkáriem. Druhy stromů, keře i trvalky 
s cibulovinami jsme vybírali tak, aby byly 
nenáročné na údržbu a zároveň ladily 
s okolím, a to nejen s parky, ale i s přileh-
lými zahrádkami,“ doplňuje místostarost-
ka pro životní prostředí Soňa Černá. ///

Michaela Šimůnková

V Třeboradicích vznikne 
rekreační oblast

Nové odpočinkové 
místo v lokalitě 
u Husova parku

Západně od zastavěné části Třeboradic je plánována zahrádkářská 
osada, která bude ideálním místem nejen pro velice populární 
hobby, jako je zahradničení, ale také pro rekreaci.
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Aktuálně z radnice ///



6  U nás v Čakovicích /// www.cakovice.cz 03–2023 /// U nás v Čakovicích 7

U nás /// na YouTubeOtázky a odpovědi /// U nás

Tento měsíc pokládá otázku ANO.

Jak si představujete udržitelný rozvoj městské části vzhledem k zachování a ochraně přírody a historického 
rázu obcí?

Jaroslava Krákorová, ANO, zastupitelka MČ Praha‑Čakovice
Jsme součástí hlavního města, a proto rozrůstání naší dříve poklidné městské části asi zcela zabránit nelze. Je 
ale potřeba k rozvoji přistupovat s velkým citem k přírodě a s úctou k historii. Stručně vyjádřeno: více zeleně – 
méně betonu a asfaltu, važme si odkazu našich předků! Na rozdíl od některých okolních lokalit nemáme rozsáhlé 
lesoparky, musíme tedy pečovat o všechna naše přírodní zákoutí, parky i remízky. Vysazujme nové aleje a stro-
my všude, kde se dá. Neničme pole, která si již v 19. stol. pro jejich plodnost vytipoval průmyslník A. Schoeller. 
Asi věděl proč! Není třeba zdůrazňovat, jak důležitá je pro nás voda. O rybníky je pečováno příkladně, zatímco 
Mratínský potok je v některých svých částech zarostlý náletovými dřevinami, a jinde dokonce slouží jako sklád-
ka odpadu. Je potřeba vyčistit a zprovoznit veřejné studny, aby v případě nutnosti měli lidé pitnou vodu. Péče 
o historické stavby v Čakovicích je fajn, ale co kostel v Třeboradicích? Opravdu si prostory, kam se odedávna 
uchylovali místní občané, kde zpívala Marie Podvalová, zaslouží být uzavřené veřejnosti a fungovat jako církevní 
depozitář? Určitě ne! Stále je tedy co zlepšovat. ///

Miloslav Krejčíček, ODS + TOP 09, radní MČ Praha‑Čakovice
Udržitelný rozvoj se stal zásadním tématem moderní veřejné správy na globální, regionální i místní úrovni. Je 
v zájmu městské části rozvoj v ekonomické, sociální a environmentální oblasti. Respekt a zodpovědné chování 
je již dlouho běžnou součástí všech procesů naší městské části. V rámci udržitelného rozvoje pozitivně vnímám 
realizované projekty na opravy chodníků, rozšíření parkovacích míst a také zlepšení možností trávení volné-
ho času výstavbou nových cyklotras nebo podpory sportovních a společenských aktivit. MČ Praha‑Čakovice se 
zamýšlí nad udržitelným rozvojem v závislosti na zachování ochrany životního prostředí, předchází vzniku od-
padů a podporuje možnosti jejich recyklace. Také sleduje, vyhodnocuje a snižuje spotřeby energií v budovách 
v majetku městské části. V tom chceme i nadále pokračovat. Postupně se chceme věnovat řadě témat, například 
rozvoji veřejné dopravy (obnovení trolejbusové dopravy), dobrovolnému sběru odpadků, rádi bychom podporo-
vali projekty šetrné k životnímu prostředí. Vnímám jako důležité i nadále zachovávat či zlepšovat stav životního 
prostředí a také učit tomuto udržitelnému chování své děti. ///

Alexander Lochman, Pro Prahu‑Čakovice, 1. místostarosta MČ Praha‑Čakovice
Gro Harlem Brundtlandová definovala udržitelný rozvoj jako zajištění potřeby současných generací, aniž by bylo 
ohroženo plnění potřeb generací příštích. Stavební zákon pamatuje na udržitelný rozvoj území, na vyvážený 
vztah podmínek pro příznivé životní prostředí, pro hospodářský rozvoj a pro soudržnost společenství obyvatel. 
Tyto dvě definice nám jasně říkají, jakým způsobem máme řídit město, tedy že bychom měli vytvořit místo ke 
spokojenému žití, kde budou vyváženy zeleň, bydlení, služby a rekreace. Co to znamená konkrétně? Na rozdíl od 
některých okolních obcí, které intenzivně zastavují, jsme ve výstavbě velmi opatrní a respektujeme charakter 
naší městské části s tím, že mu dáváme lehký punc modernity. Dlouhodobě se transformujeme z průmyslové 
obce do pěkného rezidenčního města, ve kterém budou žít naše rodiny obklopené zelení. Proto budeme nadále 
podporovat převážně neintenzivní bydlení rodinného charakteru. Je nutné chránit klíčová historická místa, jako 
jsou zámeček, kostel, zámecký a Husův park. Schází nám skutečné náměstí v centru Čakovic, kde by se lidé setká-
vali, a nová budova pošty. V tomto ohledu zásadně pomůže rekonstrukce staré autoškoly u zámečku. ///

Kateřina Arnotová, ČMT + STAN + KDU, zastupitelka MČ Praha‑Čakovice
Krátce, rozvoj musí být promyšlený. Nemůže reagovat ad hoc na nápady investorů a developerů. Musí být kon-
cepčně připravený právě s ohledem na charakter městské části a jejího okolí, musí mít vizi, která se naplňuje 
v čase. Jednání s investory pak už z této vize vychází, prolíná se v něm veřejný a soukromý zájem a hledá se 
vzájemný respekt a kompromis. Tedy přesně naopak, než se to děje nyní. Stejně tak městská část v rámci své vize 
určuje, jak bude vypadat veřejný prostor, zaměřuje se na kvalitu a efektivitu veřejné výstavby a dbá na zachování 
rázu městské části. Třeba nezapomíná na blízkost a dostupnost přírody. Je potřeba myslet na to, že podoba měst-
ské části, tak jak si ji nastavíme dnes, tu bude následující desítky let a bude určovat kvalitu života nás i našich 
dětí. Měli bychom se proto snažit, aby tady naši potomci chtěli bydlet i v budoucnu, protože tak mohou vznikat 
vzájemné vazby, sousedská blízkost a sounáležitost. A jedině na takovém místě se dobře žije. ///

Městská policie 
vzdělávala seniory

Prostřednictvím kamery 
můžete navštívit Senior 
akademii a dozvědět se, co vše 
má na programu.

Metro by dopravě v Čakovicích pomohlo

Hostem pořadu Starosti starostů TV Praha byl tentokrát 
čakovický starosta. Hovořilo se nejen o důležitých 
dopravních projektech, ale také o budoucím rozvoji 
MČ Praha‑Čakovice.

Čakovická kronika: Díl druhý

Pokračování kroniky vám připomene další 
významné události v městské části Praha‑
Čakovice, tentokrát ze sklonku roku 2022.

Ulice Ke Zlatému kopci po 
rekonstrukci
Projekt revitalizace komunikace 
v Miškovicích byl úspěšně 
dokončen. Podrobnější informace 
můžete získat z reportáže.

Čakovická kronika: Díl první
Jaký byl rok 2022 u nás v Čakovicích? Na to vám 
odpoví první díl sestřihu vybraných momentů.

Jsme teď i na YouTube!

Sledujte na telefonu, co se děje ve vaší 
městské části – kdykoliv, kdekoliv, i z pohodlí 
vašeho domova. 
Jednoduše načtěte QR kód a užijte si to.

JSME
TEĎ I NA

→ ←
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me čtyřletý obor středního vzdělávání 
s maturitní zkouškou zvaný Gastrono-
mie (jedna třída pro 30 žáků) a obor 
nástavbového studia s maturitní 
zkouškou Podnikání (jedna třída pro 
30 žáků).

V gastronomickém oboru se vaši 
studenti účastní mnoha soutěží, 
a to nejen na tuzemské půdě, ale 
i v zahraničí. Co považujete za jejich 
největší úspěch?

Určitě jejich účast na mezinárodní sou-
těži v Bratislavě, kde vybojovali přední 
příčky v několika kategoriích, a to jak 
v přípravě jídel, tak i v obsluze. Bylo to 
naprosto úžasné. Náš žák také obsa-
dil první místo na mezinárodní soutě-
ži Gastro Hradec a další náš absolvent 
obsadil krásné třetí místo v soutě-
ži Český kapr. Pravidelně se naši žáci 
umísťují na předních příčkách i na dal-
ších soutěžích (Gastro junior, Sollertia, 
Srdce na talíři, Lázeňský pohárek…). 
Naši studenti také soutěžili v Miláně, 
kam nejšpičkovější školy z celé Itálie 
vyslali své studenty.

Co plánujete na letošní rok?
Naši žáci opět pojedou, v rámci pro-
jektu Cesta ke vzdělání, na meziná-
rodní soutěž do Bratislavy. Každoroč-
ně se hlásíme na soutěže Český kapr, 
Lázeňský pohárek. Aktuálně se připra-
vujeme na Gastro Hradec, Gastro juni-
or a na gastronomickou soutěž v Kro-
měříži.

Vaši absolventi v loňském roce 
obsluhovali hosty při slavnostním 
obědě, který na počest katarského 
emíra pořádal ve Vladislavském sále 
Pražského hradu prezident Miloš 
Zeman, nebo nebo na galavečeru 
1200 hostů ve vídeňské Marx Halle. 
Proč na tyto velice prestižní akce byli 
osloveni právě vaši žáci?

Spolupracujeme s významnými gast-
ronomickými firmami, které nás dobře 
znají, a tak nás doporučují či oslovují. 
V březnu vysíláme 80 žáků s učitelem 

na galavečer pro 800 lidí. Tentokrát se 
bude jednat o banket. Za to jsem moc 
ráda, protože v poslední době se spí-
še připravují rauty a menu o několika 
chodech, formou banketu zřídka.

Doprovázíte žáky na těchto velice 
prestižních akcích?

Pokud mně to čas dovolí, tak určitě 
ano.

Vaši žáci absolvují různé kurzy. Tím 
posledním byl kurz studené kuchyně, 
který byl ukončen slavnostním 
předáváním diplomů, kde při této 
příležitosti prezentovali jídla, která 
se naučili. Nutno přiznat, že se 
v jejich pokrmech snoubily lahodná 
chuť a krásný vzhled v dokonalé 
harmonii, takže lze konstatovat, že 
kurz byl pro ně velkým přínosem. Na 
jaké kurzy se letos ještě chystají?

Absolvovali již baristický kurz a kurz 
vykrajování ovoce a zeleniny. Jeden 
náš bývalý absolvent byl v carvingu 
natolik dobrý, že se uplatnil na Kypru. 
Nyní nás čeká dvoutýdenní barmanský 
kurz.

Na půdě školy pořádáte také 
Gastroden. Můžete nám tuto akci 
přiblížit?

Jedná se o soutěž a zároveň o přehlíd-
ku toho, co se naši žáci na odborných 
praxích, které absolvují na jiných pra-absolventy tříletých oborů středního 

vzdělání s výučním listem. Žáci s ne-
dokončenou devítiletou docházkou na 
základní škole se k nám mohou hlásit 
na dvouleté denní studium Práce ve 
stravování. Je to obor středního vzdě-
lání s výučním listem. Pro uchazeče 
se zájmem o chov zvířat je určen obor 
Chovatel cizokrajných zvířat. Jedná se 
o čtyřleté denní studium ukončené 
maturitní zkouškou.

Jaký je zájem o studium na vaší 
škole?

Zájem je opravdu veliký. Tím, že demo-
grafická křivka stále stoupá, znamená 
to, že se zvyšuje i počet zájemců. Na-

Její absolventi se úspěšně zapojují do 
projektů Asociace kuchařů. Zájem o stu-
dium na ní je veliký, což potvrzuje také 
její prestiž. Za úspěchy školy stojí tým 
lidí v čele s ředitelkou Mgr. Věrou Nová-
kovou, které se redakce časopisu ptala.

Na jaké obory se u vás uchazeči 
mohou přihlásit?

Naše škola se hlavně zaměřuje na gas-
tronomii. Jedná se o čtyřleté denní stu-
dium ukončené maturitní zkouškou 
a dále obory kuchař a kuchař‑číšník, 
což je tříleté denní studium s výučním 
listem. Nabízíme také dvouleté ná-
stavbové studium s maturitní zkouš-
kou v oboru podnikání. Zde přijímáme 

příklad do oboru Chovatel cizokraj-
ných zvířat se hlásí minimálně třikrát 
až čtyřikrát více uchazečů než může-
me přijmout.

Kolik zájemců o studium tedy můžete 
každý rok přijmout?

I přes velkou atraktivitu oboru Chova-
tel cizokrajných zvířat nemůžeme při-
bírat více zájemců než pouze do jedné 
třídy s kapacitou 30 žáků. Zájemcům 
o studium na naší škole nabízíme i stu-
dium oborů s výučním listem – dvou-
letý obor Práce ve stravování (otevírá-
me jednu třídu pro 30 žáků) a tříletý 
obor Kuchař – číšník (otevíráme 3 tří-
dy, celkem pro 90 žáků). Dále otevírá-

Jedna z prestižních gastronomických 
škol působí v Čakovicích
Střední odborná škola a Střední odborné učiliště Praha‑Čakovice, jejichž zřizovatelem je hlavní město 
Praha, se nezaměřují pouze na gastronomii, ale také na obory z oblasti podnikání a chovatelství 
cizokrajných zvířat. Škola se může zaslouženě pyšnit oceněními, která ji opakovaně udělila 
Hospodářská komora ČR.

covištích, naučili. Soutěží se v přípra-
vě ukázkových speciálních pokrmů 
a v přípravě slavnostních tabulí. Všich-
ni soutěžící jsou výborní, a tak porota 
nemá vůbec jednoduchou práci.

Každoročně vaši studenti absolvují 
zahraniční stáže. Kam se chystají 
letos?

V rámci projektu Erasmus+ pojedou 
na Kypr, na Sardinii, do Milana a zva-
žujeme ještě Dolomity. Žáci oboru Cho-
vatel cizokrajných zvířat pojedou na 
třítýdenní stáž do Lisabonu.

Mají studenti z oboru Chovatel 
cizokrajných zvířat uplatnění?

Mnoho jich pokračuje ve studiu na Ze-
mědělské univerzitě, někteří na Veteri-
nární univerzitě v Brně. Někteří naši ab-
solventi dokonce už pracují na Akademii 
věd. A protože mají svůj obor rádi, po-
máhají nám na malý úvazek s odbornou 
výukou. Ostatní velice lehce najdou za-
městnání v českých zoologických zahra-
dách nebo v různých firmách, jako je Pet 
Center, Happy Zoo či Akvazoo.

Kam žáky posíláte na odborný 
výcvik?

Žáci absolvují odborný výcvik v praž-
ské zoo a ve třetím ročníku mají indi-
viduální praxi v Zoo Dvůr Králové. Co 
se týká zahraničních stáží, letos pro 
ně plánujeme v rámci programu Eras-
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Foto: archiv Athabasky

Vycházka 
s kronikářkou
29. 3. Zahřívací kolečko historií 
i současností městské části
Sraz účastníků ve 13.00 v Miškovicích 
(nový parčík u konečné autobusu č. 140). 
Půjdeme do Třeboradic, kde s panem Žo-
fákem nahlédneme do zvonice u kostela 
Nanebevzetí Panny Marie (kdo se odvá-
ží ke zvonům, musí mít baterku). Dále 
budeme pokračovat Finskou stezkou 
do Čakovic, kolem rybníků a vycházku 
ukončíme u čakovického zámku. Délka 
trasy cca 5 km. ///

Na první jarní setkání se těší  
Klub seniorů Čakovice a vaše kronikářka

Senioři, Skauti, Farní charita ///

Skauti z Athabasky 
se vypravili na Zimní 
přechod Brd
V sobotu 21. ledna se uskutečnil 54. 
ročník skautského Zimního přechodu 
Brd, kterého se účastní skautské oddíly 
z Prahy a okolí. První skautský přechod 
Brd se uskutečnil 8. února 1969. Stal se 
demonstrací nesouhlasu se sovětskou 
okupací naší vlasti a udržel se po celou 
dobu normalizace až doposud.

Oddíly ze skautského střediska Atha-
baska si tuto akci samozřejmě nenechaly 
ujít. Tradiční trasy přechodu vedou z Řev-
nic či Mníšku pod Brdy až na Kytínskou 
louku, kde se všichni účastníci setkali. Na 
místě byla možnost si dát občerstvení, 
které zajišťuje naše středisko Athabaska, 
a po posilnění se skauti mohli vrhnout do 
vyměňování „brděnek“. Brděnky jsou pa-
mětní kartičky, které si každý účastník vy-
tvoří a jsou nedílnou součástí přechodu. 
I letos byla možnost přihlásit svou brděn-
ku do soutěže o nejhezčí brděnku. Na mís-
tě je připravena krabička, kam je možné 
vhodit vlastnoručně vyrobenou brděnku. 
Výsledky se vyhlašují na webu skautské-
ho kraje Praha.

V jednu hodinu se uskutečnil slavnost-
ní nástup, při kterém se za doprovodu 
junácké hymny vztyčila vlajka brdského 
přechodu. Po proslovu vedení skautské-
ho kraje Praha každý oddíl zakřičel svůj 
oddílový pokřik. Po rozchodu se každý 
oddíl věnoval svému vlastnímu progra-
mu – někteří se rozjeli domů, další zůsta-
li na louce a ještě si povídali s přáteli. ///

Sovička

Poděkování za 
Tříkrálovou sbírku
V celé České republice se celkem vybralo 
rekordních 162 525 479 korun! Rekord-
ní je také částka vybraná pro Farní cha-
ritu Čakovice, a to 44 837 korun. Veliké 
díky! Všem koledníkům, malým i velkým, 
z Čakovic i z Letňan. Opět veliké díky za 
možnost umístit statické kasičky v kos-
tele sv. Remigia, v cukrárně Sladká dílna 
a v Cirkusu – centru pro rodinu. Díky za 
možnost koledování ve vašich zaměstná-
ních i za příspěvky od cvičenců Fit záda.

Peníze použijeme na konkrétní po-
moc těm, kteří ji budou potřebovat. 
V loňském roce jsme například pomohli 
s úhradou sportovních kroužků, zaplace-
ním úhrady za školu v přírodě, doplace-
ním nájmu osobě v pracovní neschop-
nosti, úhradou léků nebo jsme poskytli 
potravinovou pomoc. Pro příští Tříkrálo-
vou sbírku bychom rádi připravili mož-
nost návštěvy koledníků přímo u vás 
doma, aby požehnali vašemu obydlí.

Nově nabízíme konzultace v sociální 
oblasti. Nejbližší termín již 28. 2. Více se 
dozvíte z uveřejněného plakátu či po za-
volání.

Přeji vám po celý rok K + M + B, „Chris-
tus mansionem benedicat“ neboli Kristus 
požehnej tomuto domu. ///

Anna Steinová
Ředitelka Farní charity Čakovice
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Rozhovor ///

mus+ odbornou stáž v zoo v Barcelo-
ně. Zapojujeme se i do programu Tan-
dem (Německý fond budoucnosti), 
tato spolupráce již několik let umož-
ňuje našim nejlepším žákům oboru 
Chovatel cizokrajných zvířat absolvo-
vat měsíční stáž v norimberské zoo. 
V rámci projektu Cesta ke vzdělání 
jezdí žáci na exkurze do zahraničních 
zoologických zahrad.

Studenti z oboru Chovatel 
cizokrajných zvířat se s panem 
učitelem RNDr. Janem Křivánkem 
zúčastnili na půdě Poslanecké 
sněmovny „kulatého stolu“ 
u příležitosti Mezinárodního dne 
zvířat. Na jaká témata se diskutovalo?

Jednalo se o moderovanou diskuzi na-
příklad s řediteli z několika zoologic-
kých zahrad, s veterinárními lékaři, 
se zástupci krajské i Státní veterinár-
ní správy, s akademickými pracovníky 
České zemědělské univerzity. Řešila 
se problematika ochrany zvířat a sta-
tusu zvířete v zákoně. Zároveň naše 
studentka také poukázala na proble-
matiku „množíren“, které unikají kon-
trolám a zvířata se zde chovají v otřes-
ných podmínkách.

Vaše škola organizuje soutěž miss 
a Ideální muž SOŠ a SOU. Můžete nám 
přiblížit i tuto akci?

Jedná se o využití volnočasové aktivi-
ty žáků. Tvůrcem soutěže je pan učitel 
Mgr. Antonín Anders. Celou akci uvádí 
Jan Čenský. V porotě zasedají také zná-
mé osobnosti z uměleckého světa, jako 
jsou například Hana Křížková, Lucie 
Benešová nebo Iva Hüttnerová. Pře-
kvapilo mě mile, jak krásně umí naši 
absolventi zpívat, tančit a recitovat. 
Soutěž pořádáme již od roku 2003, le-
tošní ročník se bude konat 22. března, 
a tak již začínáme pomalu s jeho pří-
pravami.

V době pandemie covidu-19 jste 
se starali o čakovické seniory tím, 
že jste jim domů vozili obědy. Jak 
situace vypadá dnes?

Čakovičtí senioři nám zůstali věrní do-
dnes. Asi 55 seniorů se chodí stravo-
vat do naší jídelny a 25 seniorům obě-
dy stále rozvážíme.

Nabízíte také službu veřejného 
stravování?

Ano. Denně vaříme 500, 600, 700 až 
1000 obědů a díky tomu se žáci naučí 

připravovat jídla v tak velkém množ-
ství. Našich služeb využívají nejen ob-
čané, firmy a školy z Čakovic, ale také 
z Letňan. Každý den zde připravujeme 
5 až 6 druhů jídel v několika varian-
tách, do nabídky jsou zařazeny i pokr-
my zdravé výživy. Pravidelně naši žáci 
zajišťují stravování zastupitelům HMP 
na jejich zasedání. Jsem ráda, že naše 
škola může podnikat a tím sama získat 
finanční prostředky na svůj další roz-
voj a modernizaci kuchyně. A tak mají 
naši žáci jedinečnou možnost se na-
učit pracovat s moderním vybavením, 
a tím nemají problém se hned začlenit 
na praxích nebo v budoucích zaměst-
náních. Když vidím v době obědů naši 
jídelnu plnou hostů, signalizuje to pro 
mě fakt, že lidem u nás opravdu chut-
ná, a to mě velice těší.

Hostíte ve vaší škole mnoho hezkých 
akcí. Můžete nám některou z nich 
přiblížit?

Moc se mně líbí různá slavnostní se-
tkání čakovických seniorů, která po-
řádáme společně s městskou částí 
Praha‑Čakovice. Naposledy se u nás 
konalo předvánoční setkání seniorů 
s kulturním programem. Další akcí, 
kterou pořádáme společně s městskou 
částí Praha‑Čakovice, je Den dětí, kte-
rého se pravidelně zúčastňuje okolo ti-
síce čakovických dětí.

Vaše škola se právem řadí mezi 
úspěšné a prestižní školy. Existuje 
něco, čeho byste chtěli ještě 
dosáhnout?

Já si myslím, že bychom měli stále zvy-
šovat úroveň školy. Máme již dobré 
jméno, naši žáci nás perfektně repre-
zentují a já jsem za to na ně velice pyš-
ná. A to vše mně ke spokojenosti sta-
čí. Rozhodně však nepůjdeme cestou 
rozšiřování vzdělávací nabídky o další 
obory, jednak z kapacitních důvodů, ale 
také proto, že chceme podpořit obory 
stávající a věnovat se tomu, co dle mého 
názoru děláme velmi dobře. ///

Michaela ŠimůnkováFo
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Kronikářské perličky 
na březen
Perličkami ze stránek našich kronik jsme 
prošli dlouhý čas od roku 1916 s návraty 
do časů ještě starších a nyní se blížíme 
k letům šedesátým, tedy k rokům, kte-
ré již řada z vás chová ve vzpomínkách 
na své dětství a mládí a někteří je znáte 
z vyprávění rodičů. A snad historie mís-
ta, které si zvolili za svůj domov, potěší 
i nově přistěhované občany. Starými časy 
vás provedou kronikáři Helena Prokopo-
vá, Jiří Musil, František Mlejnek, Osvald 
Šťourač a Jan Širc. Ale než se do toho 
pustíme, věnujeme zastavení jednomu 
zvláštnímu místopisnému názvu a druhé 
zastavení fotoperličkám.

Občas slýcháme: „Radnice má v adre-
se nějaké datum, co to znamená?“ Tím 
datem, kterým bylo pojmenováno ná-
městíčko před radnicí, je 25. březen. 
A proč? Abychom objasnili to, co většina 
z vás ví, musíme se vrátit do roku 1945, 
necelé dva měsíce od konce 2. sv. války. 
Toho dne byla Květná neděle, mírumi-

lovný křesťanský svátek, který se bohu-
žel stal nejčernějším dnem pro Čakovice, 
Kbely, Satalice a Vinoř. Uskutečnil se an-
glo‑americký nálet na německá vojenská 
letiště umístěná v okolí, který stál mno-
ho životů. Lidé vystrašení těžkým nále-
tem na Prahu 14. února, z obavy, aby ne-
byli zasypáni troskami domů, utíkali se 
schovat do polí a remízků, kde byli za-
saženi střepinami tříštivých bomb, ur-
čených k ničení letadel. V Čakovicích ze-
mřelo 28 občanů včetně dítěte, zničeno 
a poškozeno bylo 31 domů. Nejvíce zasa-
ženy byly Kbely (126 mrtvých, 550 zni-
čených domů). Podrobný popis události 
naleznete v knize M. Plavce a F. Vojtáška: 
Bomby na Květnou neděli, Svět křídel, 
2012 (kniha byla pokřtěna na čakovic-
kém zámku za účasti pamětníků náletu).

Několik vzpomínek:
Bylo mi 16 let. Sirény ohlašující nálet 

nás zahnaly do sklepa, ale tatínek (Václav 
Hakl) se bál, že by nás mohly zavalit tros-

ky, a tak vyběhl na ulici hledat jiný úkryt. 
Střepina ho zasáhla do srdce, zemřel na 
místě. K. V.

Jako malá holčička jsem šla ráno 
o Květné neděli do kostela, kde nám farář 
posvětil proutky kočiček. Doma v kuchy-
ni jsem je pověsila nad stůl. V poledne se 
rozezněly sirény a celá rodina utíkala do 
sklepa, kde jsme nálet přečkali. Náš dům 
byl zasažen střepinami – vyražená okna, 
poničená fasáda i pokoje, kromě jedno-
ho, a to kuchyně, kde visela posvěcená 
jíva. K. M.

Bydlel jsem v Čakovicích v podnájmu. 
Po vyhlášení náletu jsme se schovali ve 
sklepě a ven vyšli až po dvou hodinách. 
V obci dým a zmatek. A v mém podkrov-
ním pokoji plno střepů, omítky a peří 
z přikrývky létalo jako sníh. Kdybych se 
schoval pod postel, tak bych nepřežil. 
T. B. 
///

Odbor školství, kultury a sportu

Vážení čtenáři, máte-li v albech po před-
cích podobné foto-perličky, podělte se 
s námi o historii v nich ukrytou. Zapůjč-
te nám staré fotografie, na nichž je za-
chycena obec Čakovice, Třeboradice, či 
Miškovice nebo společenské a sportovní 
události. Naskenujeme, vložíme do kroni-
kové fotobanky a vrátíme. Nejlepší uve-
řejníme. Pro kronikáře, prosím, ponechte 
na podatelně ÚMČ Praha – Čakovice.

Václav Hakl, úředník z Avie s manželkou 
a dcerou. Při hledání úkrytu pro rodinu 

byl zasažen střepinou do srdce. Fotoarchiv 
Květy Veverkové
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Sport /// U nás

Na prvním turnaji se těsně nedostali do 
play‑off a druhého, ze kterého se už zača-
ly počítat body do olympijské kvalifikace, 
se nakonec pro nemoc nemohli zúčastnit.

„Účast jsme brali jako odměnu za loň-
ské výsledky, možnost si vydělat nějaké 
peníze a hlavně otestovat formu před za-
čínající olympijskou kvalifikací,“ prohlá-
sil Perušič, který společně se svým parťá-
kem drží osmé místo na žebříčku.

Za sebou mají náročnou zimní pří-
pravu. Začátek strávili v Praze a v Římě, 
v prosinci se pak přesunuli na španělské 
Tenerife. „Bohužel nejen nás, ale i mlad-
ší kolegy z národního týmu zdecimova-
la v prosinci nějaká z chorob, která tou 
dobou obíhala ve společnosti. Proto jsme 
se v novém roce jen pomalu dostávali 
zpátky do formy. V souhrnu ale hodno-

tíme přípravu jako dostatečnou a po Ka-
taru na ni ještě chceme navázat,“ hodno-
til Perušič. „Letošním úkolem bylo kromě 
zlepšení slabých stránek naší hry i zvyk-
nutí si na nový míč pro letošní sezonu, 
který je o dost jiný než míče předchozí.“

Došlo i na studijní povinnosti, ladění 
techniky u golfu nebo na šachy. Zároveň 
se nejlepší český beachvolejbalový pár 
účastnil benefičního turnaje a ještě před 
přípravou proběhly svatební cesty. „Tak-
že manželství bylo stvrzeno i přežitím na 
ostrově – v jednom případě na Madeiře, 
v druhém na Sicílii,“ dodal s úsměvem 
Perušič. Hlavním cílem této a i další se-
zony bude předvádět konzistentní vý-
kony a sesbírat co nejvíce bodů směrem 
k mistrovství světa v Mexiku a olympij-
ským hrám v Paříži.

David Schweiner s Ondřejem Perušičem
mají za sebou svatební cesty i náročnou zimní přípravu

Letňany kralují 2. lize. Takhle jsme si to 
ani nepředstavovali, přiznává Havelka

Bylo to vyvrcholení loňské elitní beachvolejbalové série. Na turnajích v katarském Dauhá si ale nejlepší 
česká plážová dvojka Ondřej Perušič a čakovický spoluobčan David Schweiner vybrala pořádný kus smůly. 

Hokejová druhá liga před touto sezonou získala s novými týmy a tvářemi na 
kvalitě a rovněž prošla proměnou herního systému. Ve skupině Východ jasně 
dominuje Znojmo, celkovým lídrem soutěže jsou ale Letňany ze skupiny Západ.

„Doufáme, že navážeme na dobrou 
hru z posledních tří let. Před sezonou 
je vždy těžké odhadovat, jak na tom bu-
deme,“ doplnil David Schweiner, které-
ho společně s jeho parťákem podporuje 
v přípravě Český volejbalový svaz. „Bez 
svazu, rezortního centra Victoria a dal-
ších sponzorů bychom se tréninku a hra-
ní nemohli věnovat naplno. Například 
naši estonští kamarádi na tom jsou tro-
chu hůře a během zimy zůstávají spíše 
doma v hale. Přípravu na venkovní tur-
naje směřují až těsně před samotným 
konáním, a to by nemuselo každému vy-
hovovat. Zvyknout si na venkovní pod-
mínky a na chování nového balonu ve vě-
tru vždy chvilku trvá,“ dodal Schweiner. 
///

Michal Káva

Sport /// U nás
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„Sezona je samozřejmě parádně rozjetá 
a ambice jsou nejvyšší. Play off ale bude 
ohromně těžké,“ uvědomuje si nejpro-
duktivnější bek týmu Dominik Havelka, 
který rozebral aktuální ročník.

Letňany jsou zatím jasným lídrem 
druhé ligy. Jaká je zatím sezona?

Před začátkem sezony jsme si to takhle 
asi ani nepředstavovali. Cíl je teď samo-
zřejmě nejvyšší, ale před sezonou byl ta-
kový, abychom hlavně po základní části 
udělali první osmičku a dostali se do nad-
stavbové skupiny A. To se nám povedlo 
s ledovým klidem. Začátek soutěže jsme 
měli strašně těžký, měli jsme všechny top 
týmy hned na začátku, takže jsme se tro-
šičku obávali, abychom nemuseli honit 
body na konci a být pod tlakem. Začátek 
jsme ale suverénně zvládli. Drželi jsme 
se pak s Příbramí, která později odpadla, 
když ztrácela se slabšími týmy.

Kde se to ve vás vzalo? Sám jste říkal, 
že takové ambice ani před sezonou 
nebyly.

Já strávil poslední sezony v Táboře, kde 
jsem byl super spokojený. Tabulka je letos 
mnohem víc našlapaná, kvalita se hodně 
zvedla a je jedna velká skupina v Čechách. 
S Táborem jsme měli velkou sílu vepředu 
a loni jsme to celé vyhráli. Obávali jsme 
se ale play off. Hráli jsme hodně vepře-
du, ale dozadu byly chyby. Vycházelo to 
i z kvality soupeřů, proti kterým jsme si 
mohli víc dovolit. Náskok díky tomu byl 
asi desetibodový na Příbram a mnohem 
větší na ostatní týmy. Když to porovnám 
teď s Letňanami, tak síla dopředu je ur-
čitě taky. Hlavně se ale mnohem víc dbá 
na obranu. Je tu výborný brankář, obrana 

funguje dobře, útočníci pomáhají dozadu. 
Nechci říct, že by to v Táboře nebylo, ale 
tady je to základ, na kterém se staví. Když 
se v těžkých zápasech nemůžeme prosa-
dit dopředu, tak se neprohrává o dva o tři 
góly, ale je tam spoleh na obranu. Nejsou 
tam zmatky a za vyrovnaných stavů to 
většinou umíme zlomit na svoji stranu.

Vaším trenérem je bývalý bek 
Jaroslav Nedvěd. Dbá právě on na 
kvalitní defenzivu?

Jarda má na starost útočníky, obránce 
má Ondra Poul jako asistent. Samozřej-
mě to ale spolu konzultují. Co se týče tak-
tiky, kterou máme, tak je základem hrát 
ze zajištěné obrany se třetím útočníkem 
nahoru a rychle otáčet hru. To se nám 
myslím daří. Neděláme zbytečné chyby 
v obranném pásmu, nedáváme si pětkrát 
nahrávku mezi beky, ale snažíme se to 
otáčet nahoru. Máme šikovné útočníky, 
kteří se tam dokážou udržet. V utkáních 
pak dokážeme přehrávat všechny týmy 
jako Chomutov nebo Tábor. Jsou tam tře-
tiny, kdy hrajeme opravdu u nich vepředu 
a když se to dostane k nám, tak to doká-
žeme rychle otočit.

Zmiňoval jste kvalitní hru gólmana, 
kde na této pozici máte i zkušeného 
Miroslava Kopřivu, který nahlédl i do 
NHL…

Jednička je ale Jarda Brázdil, Míra dělá 
dvojku. První asi tři měsíce na začát-
ku sezony nemohl chytat, protože tam 
byl nějaký problém s Chomutovem, kte-
rému podle práv patří. Jarda Brázdil byl 
jasná jednička, měl odchytáno asi dvacet 
utkání v řadě. Třetí gólman je mladý Ta-
deáš Zeithaml, kterého tam pustil asi na 

dvě utkání. Míra chytal na konci listopa-
du první utkání a hned měl nulu. Další 
chytal koncem prosince, kdy dostal jeden 
gól, a pak chytal první utkání v nadstav-
bě s Mostem, které se nám nepovedlo. Je 
už ale tak zkušený, že nepotřebuje zápa-
sový rytmus a stačí mu to. Už se tam tolik 
nežene, na druhou stranu Jarda tu velkou 
porci zvládá fyzicky dobře, i když už je 
mu taky přes třicet. Takhle velké vytížení 
asi nikdo z gólmanů v lize nemá.

Jaké jsou tedy cíle do zbytku sezony?
Teď už jsou určitě nejvyšší. Ještě než 
jsem přišel, tak se mluvilo postupu. 
Loni se jim sezona povedla, vyhráli zá-
kladní část své skupiny, ale pak se jim 
nepovedlo finále play off ve skupině. 
Mluví se tam sice o postupu, ale není 
tam cítit tlak. Když to porovnám, tak 
v Táboře taky nebyl žádný velký tlak, 
ale přece jenom se o tom pořád mluvi-
lo, do šatny chodil manažer a bylo tam 
nějaké finanční ohodnocení v play off. 
Bylo cítit, že se to tam chce teď hned. 
To v Letňanech je to nastavené na delší 
horizont. Tlak, že by se muselo postou-
pit letos, tam není. Sezona je ale samo-
zřejmě parádně rozjetá a ambice jsou 
nejvyšší. Play off bude určitě ohrom-
ně těžké. I když teď máme náskok, tak 
v play off se jede od nuly. S první pozicí 
si můžeme říkat, že budeme mít lehčí 
první kolo, ale být to tak vůbec nemu-
sí. Pak jsou tam samí kvalitní soupe-
ři. Kdyby se nám to povedlo, bude to 
super. Na východě je asi jasné, že si to 
uhraje Znojmo. Pro kohokoliv z naší 
skupiny to bude ohromně těžké. 
///

Filip Ardon, Michal Káva
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6. PO
Absolventi ZUŠ Marie 
Podvalové 2006 až 2018
Letos je to 50 let, co byla 
založena Základní umělecká 
škola Marie Podvalové 
v Čakovicích. U příležitosti 
významného výročí připravila 
sérii akcí, již v 17 hodin se 
otevírá výstavou absolventů 
v galerii Na Půdě čakovického 
zámku. Můžete se těšit 
na velké kulturní zážitky. 
Výstavu můžete navštívit až 
do 24. března.

20. PO
Co nám o mozku a našem 
chování říkají moderní 
neurovědy?
Jak vlastně funguje mozek, 
neurony a chemické 

koktejly v něm a co o našem 
lidství vypovídají slavné 
psychologické experimenty, 
o tom bude pojednávat další 
přednáška z cyklu Kavárna pro 
(ne)znalce v budově Gymnázia 
Čakovice od 15.30 hodin.

15. ST
Slavnostní koncert a vý-
stava učitelů za účasti 
přátel z Bratislavy
Základní umělecká škola Marie 
Podvalové srdečně všechny 
zve od 18 hodin na koncert, 
který se koná u příležitosti 50. 
výročí založení školy.

18. SO
Hasičský ples
Tak jako každý rok i letos 
pořádá Sbor dobrovolných 

hasičů Miškovice ve spolupráci 
s MČ Praha‑Čakovice od 
20 hodin ples v prostorách 
sálu Maximum restaurantu 
v Třeboradicích. K poslechu 
a tanci vám zahraje kapela 
Hitstars. Vstupenky v ceně 
250 Kč a rezervace je nutné 
si zajistit na telefonním čísle 
720 206 267.

25. SO
Dětský den s IZS 
v Čakovicích
V ulici K Sedlišti a v areálu 
hřiště národní házené 
TJ Avia Čakovice můžete 
strávit den s policisty, 
hasiči a zdravotníky. Akce 
začíná v 10 hodin. V rámci 
doprovodného programu 

budou pro děti připraveny 
hry, skákací hrad a táborák. 
Občerstvení zajištěno.

27. PO
Koncert a výstava učitelů 
v Satalicích
ZUŠ Marie Podvalové slaví i ve 
své pobočce v Satalicích, takže 
se i zde mohou návštěvníci 
těšit na koncert od 18 hodin.

29. ST
Slavnostní koncert žáků
Kulaté narozeniny ZUŠ 
oslaví její žáci koncertem od 
18 hodin. ///

Kalendář březen 2023
U nás /// Informuje U nás /// Informuje

Mobilní sběr nebezpečných odpadů
a potravinářských olejů 2023

Datum – den Praha ‑ Čakovice
Zastávka čas od – do

Po – Pá So

28. 02. – út
03. 06. – so
22. 07. – so
29. 08. – út

1. křižovatka ul. Schoellerova – V Pačátkách 15.00–15.20 8.00–8.20
2. křižovatka ul. Schoellerova – U Hřbitovů 15.30–15.50 8.30–8.50
3. křižovatka ul. Bělomlýnská – U Bílého Mlýnku (u garáží) 16.00–16.20 9.00–9.20
4. křižovatka ul. Schoellerova – Cukerní 16.30–16.50 9.30–9.50
5. křižovatka ul. Ke stadionu – Jizerská 17.00–17.20 10.00–10.20
6. ul. Něvská (MŠ 120 – parkoviště) 17.30–17.50 10.30–10.50
7. křižovatka ul. Cukrovarská – Vyhlídkova 18.00–18.20 11.00–11.20
8. křižovatka ul. Polabská – Krčmářovská 18.40–19.00 11.40–12.00

Mobilní sběr nebezpečného odpadu pro občany zajišťuje a financuje hlavní město Praha.

Při  mobilním  (zastávkovém)  sběru 
lze bezplatně odložit následující dru-
hy  nebezpečného  odpadu: kyseliny, 
rozpouštědla, zásady, pesticidy, fotoche-
mikálie, zářivky a jiný odpad s obsahem 
rtuti, baterie a akumulátory, barvy, tis-
kařské barvy, lepidla, pryskyřice, moto-
rový olej, nepoužitelná léčiva a cytosta-
tika, potravinářský olej a tuk (uzavřený 

v PET lahvích), detergenty obsahující 
nebezpečné látky (čistící prostředky). 
Kapalné nebezpečné odpady musí být 
předány v pevně uzavřených nádobách!
Nelze  odložit:  stavební opad, objemný 
odpad elektrozařízení apod.

V případě, že svozové vozidlo nena-
leznete na příslušné zastávce dle harmo-
nogramu, kontaktujte řidiče tohoto vo-

zidla na telefonním čísle 284 098 887, 
284 098 888. Mobilní svoz zajišťují vždy 
dvě vozidla současně, je tedy nutné řidi-
či sdělit na jaké městské části a zastávce 
svozu se nacházíte. Není předem urče-
no, jaké vozidlo bude danou trasu svážet. 
Z tohoto důvodu se může stát, že bude-
te muset kontaktovat všechna telefonní 
čísla. ///

Dům dětí a mládeže Praha 9 
v Cukrovarské ulici nabízí volná 
místa v centru pro předškolní 
děti Krystálek. 

CPD nabízí dětem od 2,5 let příjemné 
a podnětné prostředí s malým množ-
stvím dětí ve skupině, což ulehčuje jejich 
následnou adaptaci na školní zařízení. 
Děti se mohou těšit na stálý časový har-
monogram dne, vzdělávací témata dle 
Školního vzdělávacího plánu, básnič-
ky, písničky, výtvarné tvoření, hudební 
výchovu a pohybové a taneční aktivity. 

V průběhu roku se děti věnují logopedic-
ké prevenci a grafomotorickému cvičení.
 
Kontaktní osoba: Mgr. Eliška Vostřelo-
vá, eliska.vostrelova@ddmpraha9.cz
 
Volná místa na kroužcích:
Šikovné jazýčky: 
2–5 let, ČT 12.15–13.15

Tvoření pro radost: 
8–12 let, ÚT 17.30–19.00

Modelování: 
6–8 let, ST 15.45–16.45

Baletní průprava: 
5–7 let, PÁ 18.00–19.00

Dramatický kroužek: 
12–14 let, ST 17.30–18.30

Zobcová flétna: 
6–8 let, PO 17.30–19.30
  
Více informací a přihlášení na: 
www.ddmpraha9.cz

Kontakt:
info‑ca@ddmpraha9.cz, 734 134 020
///

Volná místa v CPD Krystálek 
a na kroužcích DDM Praha 9

VOK na objemný 
odpad 2023
Tyto kontejnery zajišťuje a financuje 
MHMP a tím i stanovuje podmínky vý-
běru odpadu a druhu odpadu, který do 
VOK patří.
Upozorňujeme, že do těchto nádob je 
zakázáno odkládat nebezpečný odpad, 
(tj. televize, lednice, pneumatiky, chemi-
kálie, zářivky, autobaterie), dále odpad 
stavební a živnostenský a také bioodpad 
(na ten jsou přistavovány speciální VOK 
jen na bioodpad, tj. na větve, trávu, ovo-
ce atd.).

Z MHMP máme  přiděleno  na  období 
1 – 6/2023 16 ks VOK
březen 22. 3.
duben 5. 4. , 19. 4.

VOK na bioodpad zajišťuje a financuje 
MHMP.

Z MHMP máme  přiděleno  na  období 
1 – 6/2023 12 ks VOK na bioodpad

duben 15. 4. , 29. 4.
květen 13. 5. , 27. 5.
červen 10. 6. , 24. 6.

Kontejnery budou přistavovány v sobotu 
mezi 9.00 – 12.00 hod.

Stanoviště těchto kontejnerů jsou ná-
sledující:
Třeboradice – parkoviště u hřbitova 1 ks
Miškovice – Na Kačence 1 ks
/// 

květen 3. 5. , 17. 5. , 31. 5.
červen 14. 6. , 18. 6.

Kontejnery budou přistavovány ve stře-
du ve 14.00 hod. a odvoz bude
ten samý den v 18.00 hod.

Stanoviště těchto kontejnerů:
Třeboradice – parkoviště u hřbitova 1 ks
Miškovice – Na Kačence 1 ks

VOK na bioodpad 
2023
Tyto kontejnery jsou určeny na zahradní 
odpad – listí, trávu, větve, neznečištěnou 
zeminu, případně kuchyňský bioodpad 
rostlinného původu bez živočišných 
zbytků.
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Inzerce

MALOVÁNÍ ČAKOVICE – 
rychlé, kvalitní a čisté 
vymalování bytu či domu dle 
vašich představ. Profesionální 
služby. Tel.: 736 734 947.

JAZYKOVÁ ŠKOLA 
ANGLIČTINA PRAHA 9 
se sídlem v Čakovicích, 
Danielova ulice hledá paní 
na úklid v pracovních dnech 
ve večerních hodinách. 
Nabízíme práci v příjemném 
prostředí, dobrý plat, práci 
v režimu týden práce a pak 
týden volna. Vhodné i pro 
důchodce, studenty nebo 
aktivní maminky. Finanční 
ohodnocení cca 6.500 Kč/10 
odpracovaných dní. 
Váš životopis zašlete na  
info@anglictinapraha9.cz nebo 
vanickovamarketa@seznam.cz, 
případně volejte na tel.: 
777 151 324

Hledáme tenisového 
trenéra/trenérku do tenisové 
školy v Čakovicích. Znalost 
tenisu, spolehlivost, práce 
s dětmi. Zajímavá odměna, 
příjemné prostředí. Kontakt: 
sramek@tenis‑skola.cz, 
+420602457867, Jan Šrámek.

Do areálu tenisových kurtů 
TJ AVIA Čakovice hledáme 
spolehlivého správce 
tenisových kurtů. Součástí 
pracovní náplně je i provoz 
klubového baru. V případě 
zájmu prosím kontaktuje: 
Jan Šrámek, +420602457867,  
sramek@tenis‑skola.cz.

Odvoz starého nábytku na 
skládku. Stěhování všeho druhu. 
Vyklízení sklepů, bytů, pozůsta-
lostí atd.  Naložíme a odvezeme 
cokoliv. Vše za rozumnou cenu. 
Volejte: 773 484 056

Prodám: králíky, vajíčka, slepice, 
ořechy, brambory, mák a šípky. 
Kontakt: 776 172 530

INSTALATÉR - NABÍDKA SLUŽEB 
PLYN ‑ opravy na plynovodu a 
připojení spotřebičů, TOPENÍ 
‑ opravy a výměny vadných sou-
částí, VODA ‑  opravy a výměny na 
rozvodu vody. Tel.: 606 552 994.

Koupím řadovou garáž 
v Čakovicích za rozumnou cenu. 
Stav nerozhoduje.  
tel. 724 542 731.  ///

JAZYKOVÁ ŠKOLA ANGLIČTINA 
PRAHA 9 se sídlem v Čakovicích 
hledá nové lektory. Nabízíme 
práci v příjemném prostředí 
a kolektivu, profesionální 
zaškolení a kvalitní metodiku, 
možnost flexibilní pracovní doby, 
dobrý plat, vhodné i pro studenty 
VŠ A AKTIVNÍ MAMINKY. 
Váš životopis zašlete na  
info@anglictinapraha9.cz nebo 
vanickovamarketa@seznam.cz,  
případně volejte na tel.: 
777 151 324

Poznamenejte si jeden důležitý termín. 
Odevzdání vašich podkladů do dubnového 

čísla (tj. 4/2023) pro publikování 
pozvánek, prezentování akce v kalendáři 
akcí a inzerce je nejpozději do 9. března. 

Toto číslo vyjde 24. března.

Chcete inzerovat  
v dubnovém vydání časopisu 

U nás v Čakovicích?

Bydlíte v Miškovicích a okolí, je vám víc jak 18 let?

Jste týmový 

hráč? 

Chtěli by jste pomáhat 

lidem jen nevíte jak?

Máte řidičský průkaz B nebo C?

Máš-li zájem přidat se k nám

Scházíme se každý čtvrtek

napiš na email jpomccakovice@email.cz,  
zavolej na číslo 605 779 273  
nebo prijď osobně.

od 17:30h na zbrojnici v Miškovicích, Na 
Kačence 401/6a.

Výcvik, vybavení vše vám zajistíme.

K O N C E R T  A
V Ý S T A V U
U Č I T E L Ů
V  S A T A L I C Í C H

2 7 .  B Ř E Z N A  2 0 2 3
V  1 8 : 0 0

W W W . Z U S M A R I E P O D V A L O V E . C Z
K  R Y B N ÍČK U  6 ,  P R A H A  9  -  S A T A L I C E

Z U Š  M A R I E  P O D V A L O V É  V Á S  Z V E  N A

* K POSLECHU A K TANCI HRAJE

KAPELA HITSTARS *
* BOHATÁ TOMBOLA *

Vstup pouze po předchozí rezervaci
VSTUPNÉ: 250,- Kč

Rezervace a vstupenky je možné zajistit na telefonním čísle: 720 206 267

 sobota 18.3.2023 od 20 hod.
sál restaurace Maximum club

Praha-Třeboradice

SBOR DOBROVOLNÝCH
 HASIČŮ MIŠKOVICE

pořádá za podpory MČ Praha-Čakovice

Hasičský ples
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Nevyhovuje Vám stávající stav Vašeho IT  
nebo chcete jen jistotu, že máte vše v pořádku  popř. 

máte jiný důvod, proč od nás chtít bezplatnou konzultaci?

Veškerá IT technika od renomovaných výrobců  
ADOBE, ASUS, HP, HPE, LENOVO, LOGITECH,  

MICROSOFT, RUCKUS a mnoha dalších.

LOKÁLNÍ FIRMA, MEZINÁRODNÍ ZKUŠENOST

firemní IT vyřešeno

Zajišťujeme uživatelskou a in- 
frastrukturní správu a podpo-
ru, videokonferenční řešení 
pro MSTeams/Zoom/Google-
Meet, správu prostředí Micro-
soft 365 (emaily, data, spolu-
práce), hosting vašich webů  
i pronájem virtuálních ser- 

verů, bezpečnost, realizujeme  
síťová a serverová řešení,  
kamerové systémy, audity  
a konzultace, projektové říze-
ní, návrhy, instalace, projekto-
vé slevy, financování, IT jako 
Službu – kompletní správa  
Vašeho IT.

ZAVOLEJTE NEBO NAPIŠTE NA:  
+ 420 702 299 339    sales@solverita.cz

Areál Park Kbely
www.solverita.cz

Informace po - pá od 8:00 do 15:00 hod.

Jednosměnný provoz. Provozovna Praha 9 - Čakovice.

Jsme výrobci produktů pro kreativní tvorbu

KONCERT POŘÁDÁ 

MĚSTSKÁ ČÁST

PRAHA - ČAKOVICE

Světlana
Nálepková

Lístky je možné zakoupit: v podatelně úřadu Městské části Praha-Čakovice,
Cukrovarská 52/24 nebo v místě koncertu těsně před koncertem.                

Cena: 250 Kč / 200 Kč senioři, studenti, děti

OD 19:00 V SCHOELLEROVĚ SÁLE 
ČAKOVICKÉHO ZÁMEČKU

26. DUBNA 2023

ŠANSON ŽIJE

VŠECHNY MÉ LÁSKYTOUS MES AMOURS



11. dubna – 30. dubna – zhodnocení možností realizace a proveditelnosti projektů
1. května – 4. června – hlasování o projektech
V průběhu června proběhne vyhodnocení projektů a vítězné projekty budou 
prezentovány a oceněny v rámci tradičního Spolkového dne v zámeckém parku.

www.pocitamesvami.cz

Od 1. března do 10. dubna 2023!
Stejně jako loni vyplňte i teď
jednoduchý formulář a odešlete.

Měníme spolu městskou část,  
ve které žijete.

MČ Praha‑Čakovice

Kde?

Přihlaste své 
návrhy!

4. ročník Participativního rozpočtu

Vy navrhujete změny, my na ně 
dáváme peníze a pak je zrealizujeme. 
To je Participativní rozpočet.


